
Intervju s prof. Miljom Radanom
vineri, 06 ianuarie 2012


     Va&scaron;e mi&scaron;ljenje o posjeti veleposlanice R. Hrvatske u kara&scaron;evsku zajednicu. 



     Posjet nove ambasadorice R. Hrvatske u Bukure&scaron;tu hrvatskoj zajednici u Rumunjskoj je stvarno od velike
važnosti u vezi s odnosima koje treba uspostaviti, održati s matinom zemljom i preko diplomatskog predstavnika u ovoj
zemlji. Posjet je protekao normalno, u kara&scaron;evskoj op�ini ono &scaron;to je ambasadorica željela vidjeti i ono
&scaron;to je zahtjevala da joj bude predstavljeno, predstavili su ljudi koji se izravno bave s tim problemima. Zajedniki
ruak koj je održat tu, mislim da je u velikoj mjeri produbio odnose koje postoje izme�u diplomatskog predstavni&scaron;tva
R. Hrvatske i hrvatske zajednice jer tu su bili nazoni i sudjelovali su svi predstavnici iz itave zajednice, kako iz
kara&scaron;evske tako iz lupake op�ine. Dokumentar koji im je bio prikazan mislim da im je pružio dosta op&scaron;irnu
sliku svega &scaron;to je zajedni&scaron;tvo postiglo od svog osnutka pa do danas. Sad i u Lupaku stvari su protekle
istim tijekom samo &scaron;to tamo ono &scaron;to je nas najvi&scaron;e, ne naljutilo, nego iznenadilo, neka takozvana
teatralna akcija u Ravniku trojaki zahvalnici su zahvalili ambasadorici &scaron;to je dala novanu pomo� da se okre�i
ravnika &scaron;kola, a niko nije rekao da je ta &scaron;kola sad zatvorena, kao da je Ambasada bacila novac u vodu.
To bi bio jedan od prvih elemenata da ne postoje jasne veze i odlune veze izme�u Zajedni&scaron;tva i Ambasade. ZHR
se osam godina muilo da održi tu &scaron;kolu i eto do�e prof. Hacegan zastra&scaron;i i djecu i roditelje i odo&scaron;e.
Sad da vidimo &scaron;to �e re�i sudska predsuda, da li je pravo ili istina na strani roditelja ili generalnom inspektoru i
ministru. To obe�anje koje je ambasadorica primila od ministra izgleda da je ne&scaron;to nepouzdano, ona je bila
upozorena u tom smislu, ubudu�e tim odnosima koji �e se ispostaviti izme�u Ambasade i ZHR uvijek treba voditi rauna da je
Zajedni&scaron;tvo za sad najinformirani sustav &scaron;to se tie problematike hrvatske zajednice u Rumunjskoj. Poslije
dolaze oni drugi faktori, ali nažalost oni drugi fatori se bave kako da pocrne Zajedni&scaron;tvo, kako da mu smanje ulogu
i kako da ga predstave u nekim crnim bojama. I sad jo&scaron; jedna injenica koja diže nekoliko krupna pitanja, ni
dandanas ne znamo koja je bila uloga lupakoga kneza i lupakoga pope kod župana, kod predsjednika županije, iako je
ambasadorica i njezin tajnik Radi� on nas je uvjeravao da je to kurtuazni posjet, da ambasadorica nije željela da tamo budu
nazoni predstavnici hrvatske manjine, s ijom voljom i inicijativom su oni do&scaron;li tamo. Na kraju krajeva i nije važno,
ali namjera je bila i na&scaron;a da budemo tamo nazoni, jer to je bila i jedna od prilika da razjasnimo ambasadorici
zajedno s predsjednikom županije koji su na&scaron;i problemi. Za&scaron;to se to odbija? Ja mislim da veleposlanica
nije uvjerena da predsjednik županije �e biti toliko iskren za tu nesigurnost ili za to uzdržanje je dokaz i ono &scaron;to je
ministar obe�ao Ambasadorici i ono &scaron;to joj je i generalni inspektor obe�ao. Vlasti nisu uvijek najiskreniji s nama i da
mi protiv takvih obmana i ludih obe�anja vodimo cijelo vreme borbu. To je u stvari na&scaron;e staranje da se
na&scaron;a prava ostvare. 



      Mislite da ambasadorica dobiva krive informacije?




      Za sad ne mogu re�i, sumnjam, to je ova stvar, ovaj susret tamo. To je 
nekako bilo nametnuto da ZHR ne bude tamo. U iju korist? Te informacije
ona dobiva od na&scaron;ih prijatelja iz redova zajednice, a i od na&scaron;ih 
prijatelja iz županije. Mi nismo krivi &scaron;to županija ima takav stav, &scaron;to 
županija želi da nam zatvara &scaron;kole, pa ne održava svoju rije, &scaron;to 
predsjednik županije ve� od sedam godina je obe�ao da �e napraviti taj 
put koj je za nas jako važan ekonomski, taj Kantar. Nismo mi za to 
krivi, &scaron;to predsjednik županije, ono obe�anje, ludom radovanje. To su 
sedam godine. Dva puta je to ozbiljno obe�ao. E sad kaže sve je gotovo. 
Mi se trudimo da mu nabavimo i novaca, samo da taj posao obavi, ili da 
nam da cestu natrag, da bude u administraciji op�ine, jer sama op�ina 
ima direktni interes, i onaj zastupnik PDL-a koji je rekao&ldquo; Koj vrag se 
služi s tim putem ?&ldquo; na to ja sam mu odgovorio: &bdquo; Mi, gospodine!&ldquo; I 
nismo mi krivi &scaron;to ga županija uzela pod svoju administraciju, neka nam 
ga vrati natrag. Mi �emo se potruditi i napravit �emo ga, ali ono &scaron;to 
smeta je to da nije korektno &scaron;to je županija vi&scaron;e od deset godina 
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uzimala novac za ta pet kilometara, i dužna je da nam ga napravi, ako ne
da nam da ono &scaron;to je ona dobila za njega da se izdržava pa mi �emo ga 
napraviti. Evo toliko sam imal da kažem o tom posjetu. 


Daniel Lucacela
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